

National Sun Yat-sen University International Doctoral Program Marine Science and Technology Scholarship Distribution Guidelines

Approved by the Scholarship Committee on August 30, 2023
Approved by the Scholarship Committee on September 18, 2025

Article 1

These Guidelines are established in accordance with the “National Sun Yat-sen University Guidelines for the Allocation and Distribution of Graduate Student Scholarships.”

Article 2

To effectively encourage doctoral students of the Program to engage in academic publication, research activities, and administrative support within the Program, these Guidelines are hereby formulated.

Article 3

Eligibility:

The recipients of this scholarship shall be full-time doctoral students of the Program who demonstrate outstanding academic performance.

Article 4

Recommendation Criteria:

Recipients must have published papers during their doctoral study at the University in major academic journals such as SCIE, SSCI, AHCI, TSSCI, or THCI Core.

All published papers must indicate the Program as the first institutional affiliation.

Priority for recommendation shall be as follows:

1. First author or corresponding author.
2. Co-first author or co-corresponding author (equal contribution).

However, each paper may be applied for only once and limited to one applicant.

Article 5

Application Period and Scholarship Categories:

Eligible applicants shall submit their applications to the Program between May 1 and May 15 of each year.

The award shall be determined according to the journal ranking based on the Journal Citation Reports (JCR) database, using either the Journal Impact Factor (JIF) or Journal Citation Indicator (JCI) within the corresponding subject category:

1. Category A: Top 10% of the subject category or Tier 1 journals in the humanities and social sciences – 10 units per student.
2. Category B: Within the top 10–25% – 7 units per student.
3. Category C: Within the top 25–50% – 5 units per student.
4. Category D: Within the top 50–75% – 3 units per student.
5. Category E: Within the top 75–100% – 1 unit per student.

All percentage rankings shall be rounded to the nearest whole number.

Article 6

Conference Presentation Awards:

Doctoral students presenting academic works under the Program’s name shall be rewarded as follows:

1. Oral presentation at a domestic academic conference without a full paper: 6 units per paper. Poster presentation: 3 units per poster.
2. Oral presentation at an international academic conference without a full paper: 8 units per paper. Poster presentation: 5 units per poster.

3. Presentation of a complete written paper at a domestic conference: 8 units per paper.
4. Presentation of a complete written paper at an international conference: 10 units per paper.
5. If a presentation receives an Outstanding or Excellent Award from the organizing institution, additional units may be granted upon review and resolution by the Academic Committee.

Article 7

To ensure fairness in scholarship distribution, the total amount of scholarship a student may receive within the same academic year shall not exceed the equivalent of 25 units.

Article 8

The monetary value of each unit shall be adjusted based on available funding.

Article 9

These Guidelines shall be implemented upon approval by the Program Committee of the International Ph.D. Program in Marine Sciences and Technology. The same procedure shall apply to any amendments.

Any dispute over interpretations of these regulations shall be resolved in a court of law based on the

Chinese version.

國立中山大學海洋科學與科技全英語 博士學位學程助學金發放要點

112年8月30日獎助學金學務委員會通過
114年9月18日獎助學金學務委員會通過

- 一、本要點依「國立中山大學研究生助學金分配及發放要點」訂定。
- 二、為實質鼓勵本所研究生進行學術性之對外發表及在所內從事學術性研究及行政工作，特訂定本要點。
- 三、發放對象：本獎勵金發放對象為全年級全職優秀博士生。
- 四、推薦標準：受獎者就讀本校博士班期間投稿論文獲刊登於重要期刊如 SCIE、SSCI、AHCI、TSSCI、THCI Core。

前項論文發表須以本學程名稱且為第一單位發表。

推薦優先次序：

一、第一作者或通訊作者。

二、共同第一作者或共同通訊作者(equal contribution)，惟同一篇論文僅能申請1次且限1人申請。

- 五、申請及獎勵金額度：符合申請條件者，應於每年5月1日至15日逕向本學程提出申請。

1. A類：論文依Journal Citation Reports (JCR) 資料庫分類領域之Journal Impact Factor或 Journal Citation Indicator排名，排名為該學門領域前10%或屬人文社科領域第一級期刊，每名學生獎勵10個基數。
2. B類：論文依 JCR 資料庫分類領域之Journal Impact Factor或 Journal Citation Indicator排名，排名為該學門領域10%至25%，每名學生獎勵7個基數。
3. C類：論文依 JCR 資料庫分類領域之Journal Impact Factor或 Journal Citation Indicator排名，排名為該學門領域25%至50%，每名學生獎勵5個基數。
4. D類：論文依 JCR 資料庫分類領域之Journal Impact Factor或 Journal Citation Indicator排名，排名為該學門領域50%至75%，每名學生獎勵3個基數。
5. E類：論文依 JCR 資料庫分類領域之Journal Impact Factor或 Journal Citation Indicator排名，排名為該學門領域75%至100%，每名學生獎勵1個基數。
6. 前項百分比計算均採四捨五入計算。

- 六、本學程博士生以本學程名義進行學術性之對外發表，獎勵機制如下：

1. 在國內學術會議中口頭發表論文或呈現海報，但不具備完整書面論文者，論文每篇獎勵6基數，海報每件獎勵3基數。
2. 在國外學術會議中口頭發表論文或呈現海報，但不具備完整書面論文者，論文每篇獎勵8基數，海報每件獎勵5基數。
3. 在國內學術會議中發表完整書面論文者，論文每篇獎勵8基數。
4. 在國外學術會議中發表完整書面論文者，論文每篇獎勵10基數
5. 以上發表若經該學術會議之主辦單位評選並獲得傑出或優秀作品獎者，由學術委員會開會決定額外獎勵基數。

- 七、為確保獎學金分配之公平性，每位學生於同一學年度內所領取之獎學金，最高不得超過相當於25基數之金額。

- 八、每一基數之金額，依經費多寡調整。

- 九、本要點經本學程學程會議通過後施行，修正時亦同。